
 

6. marts.2024 

I henhold til § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg 

hermed følgende spørgsmål til Naalakkersuisut. 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvilke tiltag agter Tusass at gøre for at rette op på 

telekommunikationsproblemer og udfald i yderområderne? 

2. Hvilke planer har Tusass for at løse de vedvarende 

kommunikationsproblemer, som fåreholderne har? 

3. Hvor stor en besparelse har Tusass opnået ved at lukke for 

servicecentrene i de mindre byer? 

4. Hvad er Naalakkersuisut syn på at selvstyrets aktieselskaber 

lukker deres kontorer i de mindre byer? 

 (Medlem af Inatsisartut Mariane Paviasen, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse:  

Der har i flere år været vedvarende telekommunikationsproblemer i de mindre 

steder ude i kysten. Fåreholderne har alt efter vejrforholdene problemer med 

telefon og internetforbindelserne, og på den anden side kan de mærke at, der 

er en ny teknologi som fungerer problemfrit i resten af verden. Jeg ønsker at 

få oplyst, hvilken synspunkt Naalakkersuisut har om de tiltagende 

telekommunikationsproblemer vi oplever her i vores land.  

Som det er alle bekendt, har Tusass lukket deres kontorer i de mindre byer. 

Som borger i de mindre byer giver det vanskeligheder, at man lukker for 

vigtige services, som de store byer har. Sådanne tiltag kan medføre affolkning 

i de mindre byer. Derfor ønskes det oplyst, hvilke økonomiske gevinster Tusass 

har fået ved disse lukninger. 


